
 
 

Protokoll Datum Sida 
Kommunfullmäktige 2024-10-24 1 (28) 

Kommunfullmäktige 2024-10-24 

Innehållsförteckning 
Kf § 114 Månadens blomma .............................................................................. 4 

Kf § 115 Nytt medborgarförslag om en gång- och cykelväg mellan 
Solvarbo och Enbacka ............................................................................................ 5 

Kf § 116 Nytt medborgarförslag – separera trafikslag, gång- och cykeltrafik 
från biltrafik på Fritidsvägen .................................................................................. 6 

Kf § 117 Information från revisionen ................................................................ 7 

Kf § 118 Granskning av delårsbokslut ............................................................. 8 

Kf § 119 Delårsrapport ..................................................................................... 11 

Kf § 120 Programhandling Kungsgårdsskolan ............................................. 12 

Kf § 121 Avtal Folkets Hus .............................................................................. 14 

Kf § 122 Ändringsavtal till ”Tilläggsavtal mellan Region Dalarna och 
Dalarnas kommuner avseende kollektivtrafik .................................................... 18 

Kf § 123 Information från Visit Dalarna AB.................................................... 20 

Kf § 124 Hemsorterat för villor, systemval .................................................... 21 

Kf § 125 Revidering av samverkansavtal – gemensam 
överförmyndarnämnd ........................................................................................... 22 

Kf § 126 Redovisning av obesvarade medborgarförslag ............................. 24 

Kf § 127 Rapport ej verkställda beslut kvartal 2 2024 .................................. 26 

Kf § 128 Avsägelse från Roger Siljeholm (M) ledamot i kommunfullmäktige
 27 

Kf § 129 Delgivningar ....................................................................................... 28 
 

  



 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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Plats och tid: Folkets Hus i Säter torsdagen den 24 oktober 
kl. 18.00-21.15 

Beslutande: Abbe Ronsten (S), ordförande, 114-120 och 
123-129 ej §§ 121-122 pga jäv 
Daniel Ericgörs (KD) ordförande §§ 121-122 
Daniel Ericgörs (KD), 1:e vice ordförande, § 
114-120 och 123-129 
Christer Eriksson (M) 2:e vice ordförande 
Mats Nilsson (S) 
Caroline Willfox (M) 
Hans Johanson (C) 
Roger Carlsson (SD) 
Göran Söderqvist (M) 
Annika Karlsson (S) 
Karin Frejd (C) 
Stefan Ekholm (SD) 
Helena Andersson (S) 
Hans-Göran Steneryd (S) 
Lena Stigsdotter (V) 
Tommy Janfjäll (S) 
Marie Javanainen (C) 
August Louthander (M) 
Louise Lissel (SD) 
Håkan Karlsson (S) 
Stefan Dangardt (L) 
Monica Falk Mannerhagen (M) 
Helena Selander (S) 
Sune Hemmingsson (C) 
Dean Ulvbacke (SD) 
Andreas Bertilsson (S) 
Marie Åkesson (M) 
Berith Lindgren (S) 
Magnus Gabrielson (MP) 
Michael Arvidsson (C) 
Liv Erichsen (KD) 
Dan Isberg Lissel (SD) 
Jerry Kumlin (S) 
Leo Thorsell (M) 
Katarina Nyberg (V) 
Annette Nilsson Almroth (S) 
Mattias Almroth (S) §§ 121-122 

Övriga deltagare: Margareta Jakobsson, sekreterare 
Marita Skog, kommundirektör 
Anders Johansson (C ), kommunrevisionen 
Sofie Byatt (M), kommunrevisionen 
Anette Kotilainen, kulturchef 
Cathrine Hellgren, ekonomichef 
Mikael Spjut, bitr sektorchef samhällsbyggnad 
Roland Appelgren, projektledarbyrån 
Marie Arnberg, projektledarbyrån 
Chatarina Eriksson, Visit Dalarna 
Christian Teledahl, Visit Dalarna 
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Utses att justera: Stefan Ekholm och Michael Arvidsson 

Justeringens plats och tid: Rådhuset i Säter fredagen den 25 oktober 
kl 14.00 

Paragrafer: 114-129 

Underskrifter: 

Sekreterare  Ordförande 

   

Margareta Jakobsson   Abbe Ronsten §§ 114-120, 123.-129,  Daniel Ericgörs §§ 121-122 

Justerande   Justerande 

   

Stefan Ekholm   Michael Arvidsson 

Anslag/bevis 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Organ: Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Sammanträdesdatum: 2024-10-24 

Datum för anslags uppsättande: 2024-10-30 

Datum för anslags nedtagande:  2024-11-21 

Förvaringsplats för protokollet: Kommunstyrelsesektorn 
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Kf § 114 Månadens blomma  
KS2023/0341 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktiges presidium delar ut oktober månads blomma till Per Eriksson. 

Motivering 
”Per Eriksson har vigt sitt liv åt ungdomar som inte har så många andra vuxna 
förebilder. Han står ovillkorligt på ungdomarnas sida, och ser deras förtjänster och 
förmågor långt efter det att andra har gett upp. Han fortsätter lyfta det som fungerar 
och låter sig inte dras med i fördömanden eller pessimism. Samtidigt står han kvar 
bland de unga som den vuxne som vågar säga ifrån, ta konflikter, och be om hjälp när 
han behöver. Han visar dem vägen från ensamhet till gemenskap, från utstötthet till 
inkludering.” 
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Kf § 115 Nytt medborgarförslag om en gång- och 
cykelväg mellan Solvarbo och Enbacka 
KS2024/0412 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar hänskjuta medborgarförslaget till kommunstyrelsen för 
beredning. 

__________ 

Bakgrund och ärendebeskrivning 
Ett medborgarförslag om en gång- och cykelväg mellan Solvarbo och Enbacka lämnas 
in till kommunfullmäktiges sammanträde 2024-10-24 av Micaela Högman. 

Medborgarens förslag 
”Vägen mellan Solvarbo och Enbacka är en liten väg med mycket trafik. Bilar, 
traktorer och bussar /skolskjutsar ska samsas med cyklister och gångtrafikanter. 
Sträckan har hög hastighetsbegränsning bitvis (70) och för att göra det säkert för alla 
så borde det finnas en upplyst gång och cykelväg.” 
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Kf § 116 Nytt medborgarförslag – separera trafikslag, 
gång- och cykeltrafik från biltrafik på Fritidsvägen 
KS2024/0420 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar hänskjuta medborgarförslaget till kommunstyrelsen för 
beredning. 

__________ 

Bakgrund och ärendebeskrivning 
Ett medborgarförslag om att separera trafikslag, gång- och cykeltrafik från biltrafik på 
Fritidsvägen lämnas in till kommunfullmäktiges sammanträde 2024-10-24 av Pernilla 
Fristedt. 

Medborgarens förslag 
” Fritidsvägen används flitigt av gång- och cykeltrafikanter samt biltrafikanter som 
ofta håller hastigheten närmare 70 km/h trots hastighetsbegränsning 40 km/h. 
Fritidsvägen upplevs mycket otrygg för de som färdas till fots eller cykel på grund av 
biltrafiken. Fritidsvägen används för att ta sig till andra delar av Åsen, bad vid 
campingen Ljustern, men framförallt för at gå eller cykla till förskolan Äventyret, då 
med barn 1-5 år. Idag finns en skogsväg mellan vattentornet och campingen som kan 
användas sommartid av dem som inte färdas med vagn eller rullstol eller av annan 
anledning har någon funktionsnedsättning. Säters kommun borde främja gång- och 
cykeltrafik för att främja folkhälsan, minska klimatpåverkan och främja sociala 
kontakter. Det ska upplevas tryggt att välja att gå eller cykla framförallt med barnen 
för att skapa hållbara beteenden från tidig ålder.” 

Information 
Förslagsställare Pernilla Fristedt deltar vid sammanträdet och informerar om 
medborgarförslaget. 
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Kf § 117 Information från revisionen 

Beslut 
Kommunfullmäktige tackar för informationen och lägger den till handlingarna. 

_________ 

Information 
Revisor Sofie Byatt (M) informerar om översiktlig granskning av delårsrapporten per 
2024-08-31. 
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Kf § 118 Granskning av delårsbokslut 
KS2024/0430 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att begära in yttrande avseende de förbättringsområden 
och rekommendationer som framgår av revisionsrapporten från kommunstyrelsen till 
den 7 februari 2025. 

__________ 

Ärendebeskrivning 
Kommunens revisorer har genomfört en översiktlig granskning av delårsrapporten per 
2024-08-31. Kommunens revisorer ska enligt 12 kap KL bedöma om resultatet i 
delårsrapporten är förenligt med de mål som fullmäktige beslutat och pröva om 
räkenskaperna är rättvisande. Revisorernas uttalande avges i revisorernas bedömning 
av delårsrapporten. 

Granskningsresultatet framgår av bifogad granskningsrapport som utarbetats av 
KPMG. 

Revisionen rekommenderar fullmäktige att begära in ett yttrande avseende de 
förbättringsområden och rekommendationer som framgår av revisionsrapporten från 
kommunstyrelsen till fullmäktiges sammanträde i februari 2025. 

Granskningsrapporten 
”Vi, av fullmäktige utsedda revisorer, har uppdraget att bedöma om resultatet i 
delårsrapport per 2024-08-31 är förenligt med de mål fullmäktige beslutat om. 
Bedömningen avser mål och riktlinjer som är av betydelse för en god ekonomisk 
hushållning, såväl finansiella som för verksamheten. Granskningen har utförts av 
sakkunniga som biträder revisorerna. Vår bedömning är baserad på en översiktlig 
granskning av delårsrapporten, inriktad på övergripande analys och inte på detaljer i 
redovisningen. 

Granskningen har utförts enligt god revisionssed i kommunal verksamhet.  

Vid vår granskning har vi särskilt iakttagit att utfallet för perioden januari tom augusti 
2024 uppgår till + 5,5 mkr, vilket är 0,6 mkr lägre än samma period förra året. Enligt 
prognos för helår 2024 beräknas resultatet till 3 11.2 mkr jämfört med budget på -18,8 
mkr. 
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Kf § 118 forts 

Fullmäktige har fattat beslut om tre finansiella mål som enligt de ekonomiska 
riktlinjerna i kommunen är viktiga för att bedöma god ekonomisk hushållning.  

Avseende resultatmålet har fullmäktige fattat beslut om ett justerat resultatmål i vilket 
justering görs av resultatet med avkastning av pensionsmedel 3 1 050 tkr, 
ianspråktagande av resultatutjämningsreserv + 10 436 tkr samt tillskott pensionsmedel 
+ 9 409 tkr. Med dessa justeringar uppgår resultatet i budget 2024 till +/- 0. Prognos 
på det justerade resultatet uppgår till + 3 944 tkr.  

Vi ser bekymmersamt på socialnämndens prognostiserade underskott och vi ser 
allvarligt på nämndens ekonomiska situation. 

Samtliga tre finansiella mål bedöms uppfyllas i delårsrapporten. 

Vi vill dock understryka att med de finansiellt utmanande förutsättningar som 
kommunen har så bör en det tydligt framgå av målstyrningsdokumentet hur 
kommunen har för avsikt uppnå det långsiktiga finansiella målen. 

Kommunen gör i delårsrapporten för 2024-08-31 avsteg från lag och god sed på så 
sätt att det saknas en tydlig presentation av kommunens balanskravsresultat. I 
delårsrapporten redovisas sk =Justerat resultat= men det saknas formulering av vilken 
det framgår hur det justerade resultatet förhåller sig i relation till balanskravsresultatet. 
Vi vill här påtala att om balanskravsresultatet för 2024 blir negativt så krävs 
presentation av åtgärdsplan, alternativt hänvisning till synnerliga skäl.  

Kommunfullmäktige har beslutat om följande fyra strategiska mål med tillhörande 
inriktningar (verksamhetsmål) för Säters kommun; =Rikare liv=, =Hållbar framtid=, 
=Omsorgsfull boendeutveckling=, =Serviceinriktad organisation=. Samtliga mål 
bedöms som delvis uppfyllda med en ökad trend. Dock saknas en tydlig redovisning 
av vad som ligger till grund för bedömning av måluppfyllelsen samt information om 
den avser resultat per 2024-08-31 eller prognos per 2024-12-31. Det saknas också 
förtydligande om de bedömningar som görs också omfattar kommunens bolag.  

I delårsrapporten görs den sammantagna bedömningen att =Säters kommun beräknas 
uppnå en god ekonomisk hushållning för 2024 även om det är ett tufft år för 
kommunen med stora utmaningar. 

Revisorernas samlade bedömning är att resultatet i delårsrapporten är förenligt med de 
finansiella mål fullmäktige beslutat om.  
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Kf § 118 forts 

Vår sammanfattande bedömning avseende verksamhetsmålen är att vi inte kan 
bedöma måluppfyllelsen med utgångspunkt från det som redovisas i delårsrapporten 
då det saknas tydliga målvärden och redovisning av utfallet.” 

 

 



 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

  
 

Protokoll Datum Sida 
Kommunfullmäktige 2024-10-24 11 (28) 

Kf § 119 Delårsrapport 
KS2024/0347 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer delårsrapporten för 2024 för Säters kommun. 

__________ 

Ärendebeskrivning 
Enligt Lagen om kommunal redovisning kap.13, ska kommuner minst en gång under 
räkenskapsåret upprätta en särskild redovisning, delårsrapport. Delårsrapporten skall 
innehålla en översiktlig redogörelse för utvecklingen av kommunens verksamhet och 
resultat sedan föregående räkenskapsårs utgång. Delårsrapporten avser i Säters 
kommun perioden januari till augusti. 

Årets resultat för kommunen per 2024-08-31 uppgår till +5,5 mkr jämfört med samma 
period föregående år på +6,1 mkr. 

Prognos till årets slut år 2024 för årets resultat uppgår till ett underskott på -11,2 mkr 
jämfört med budget på -18,8 mkr, vilket är en avvikelse på +7,6 mkr. 

Prognos för justerat resultat för år 2024, där avkastning och tillskott från 
pensionsförvaltningen samt VA-enhetens resultat av- och tillräknas, beräknas uppgå 
till ett överskott på +3,9 mkr (+0,5% av skatteintäkter och generella bidrag) jämfört 
med budget på 0 mkr (0%). Uttag från pensionsmedelsförvaltningen är budgeterat 
med 9,4 mkr och disponering av resultatutjämningsreserven (RUR) är budgeterad med 
10,4 mkr. 

Beslutsunderlag 
Säters kommun - Delårsrapport 2024 augusti med årsprognos. 

Information 
Ekonomichef Cathrine Hellgren och kommundirektör Marita Skog informerar om 
delårsrapport 2024. 

Yttrande 
I ärendet yttrar sig Mats Nilsson (S). 
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Kf § 120 Programhandling Kungsgårdsskolan 
KS2024/0368 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

• Godkänna redovisad programhandling som funktionshandling för 
Kungsgårdsskolan i Säter 

• Uppdra till kommunstyrelsen att utifrån godkänd programhandling 
genomföra förprojektering fram till färdigt förfrågningsunderlag inför 
upphandling av entreprenad. Finansiering av förprojektering sker ur 
kommunstyrelsens investeringsram 

• Uppdra till kommunstyrelsen att ta fram finansieringsmodell inför kommande 
upphandling. 

__________ 

Ärendebeskrivning 
Projektet avser framtagande av programhandling för omstrukturering av 
Kungsgårdsskolan i centrala Säter. Förutsättningar och behov har tidigare studerats i 
en förstudie, Förstudierapport Kungsgårdsskolan. 

Kommunfullmäktige har beslutat att tillställa medel för framtagande av 
programhandling för en om- och tillbyggnad av Kungsgårdsskolan. Nuvarande skola 
har flera problem som behöver en lösning. Strukturen med flera fristående byggnader 
försvårar samarbetet för att uppnå goda resultat i arbetet med elevernas utveckling. 
Förskoleklasserna finns idag på Prästgärdsskolan (PG), en mindre skolenhet flera 
hundra meter från övrig verksamhet på Kungsgårdsskolan. Förskoleklasserna önskas 
också inlemmas i en framtida, samlad skola. Vissa lokaliteter finns på annan plats och 
önskas utredas om plats kan anordnas inom Kungsgårdsskolans område. 

Bakgrund 
Kommunfullmäktige beslutade 2021-09-30 Kf §101 

1. Upphäva tidigare inriktningsbeslut Kf § 2016-06-13, 68 om flytt av högstadiet 
till Skönvik.  

2. Uppdra kommunstyrelsen initiera projekt Förskola och Skola i centrala Säter. 
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Kf § 120 forts 

Kommunstyrelsen beslutade 2023-10-03 Ks§210  

Kommunstyrelsen beslutar utöka styrgrupp förskola 2:s uppdrag att inkludera 
planeringen av skollokaler i Säter samt att styrgruppen byter namn till ”Styrgrupp 
förskola skola Säter”. 

Information 
Roland Appelgren och Marie Arnberg från projektledarbyrån, Stefan Forsmark, barn- 
och utbildningssektorn och Mikael Spjut bitr sektorchef samhällsbyggnad informerar 
om programhandling för Kungsgårdsskolan. 

Yttrande 
I ärendet yttrar sig Mats Nilsson (S), Karin Frejd ( C), Magnus Gabrielson (MP), 
Caroline Willfox (M), Hans Johansson ( C), Lena Stigsdotter (V) och Stefan Dangardt 
(L) som yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsunderlag 
Förslag till programhandling inklusive övergripande kalkyl. 

Delges 
Barn och utbildningsnämnden 
Samhällsbyggnadsnämnden 
Säterbostäder 
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Kf § 121 Avtal Folkets Hus 
KS2024/0393 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar återremittera förslag till avtal med föreningen Folkets 
Hus u p a  

Jäv 
Abbe Ronsten (S) anmäler jäv och deltar ej i behandling eller beslut i ärendet. 

__________ 

Förslag till beslut 
Mats Nilsson (S) med instämmande av Stefan Dangardt (L) och Lena Stigsdotter (V) 
yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att godkänna avtalet med tillägget att 
rubriken hävning ändras till uppsägning samt inledande mening, ändra häva till att säga 
upp. 

Caroline Willfox M) med instämmande av Göran Söderqvist M) yrkar återremiss för 
att ”Moderaterna anser att kommunen bör utreda hur avtalet är förenligt med 
likställighetsprincipen i enlighet med kommunallagen. Detta då det är ett förslag på 
nyupprättat avtal och att det inte känns rimligt att gynna en enskild förening på detta 
sätt. 

Man behöver även utreda om det är legitimt att föreningen hyr ut till kommersiella 
verksamheter?  

Är det någon skillnad om de hyr ut lokalerna de nyttjar i avtalet eller om de hyr ut rum 
som inte ingår i nyttjandeavtalet (och själva får intäkterna).  

Avtalet skulle utifrån liggande förslag behöva omarbetas då det lämnar många 
oklarheter och frågeställningar öppna. Man hänvisar som exempel till att eventuella 
kollisioner ska skötas "genom dialog mellan parterna". Det saknas allt för mycket 
information och tydliga gränsdragningar för vad som gäller för att det skulle gå att ta 
beslut på dagens liggande avtalsförslag.” 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer Mats Nilssons (S) yrkande med tilläggsyrkande mot Caroline 
Willfox (M) yrkande om återremiss varvid han finner att kommunfullmäktige beslutet 
enligt Mats Nilsson (S) yrkande att godkänna förslag till avtal med tillägg. 
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Kf § 121 forts 

Omröstning begärs och genomförs. 35 ledamöter är röstberättigade. 

Följande beslutsgång godkänns för omröstning: 
Ja-röst till Mats Nilsson (S) förslag. 
Nej-röst till Caroline Willfox (M) förslag om återremiss. 

Christer Eriksson (M) Nej 
Mats Nilsson (S) Ja 
Caroline Willfox (M) Nej 
Hans Johanson (C) Ja 
Roger Carlsson (SD) Nej 
Göran Söderqvist (M) Nej 
Annika Karlsson (S) Ja 
Karin Frejd (C) Ja 
Stefan Ekholm (SD) Nej 
Helena Andersson (S) Ja 
Hans-Göran Steneryd (S) Ja 
Lena Stigsdotter (V) Ja 
Tommy Janfjäll (S) Ja 
Marie Javanainen (C) Ja 
August Louthander (M) Nej 
Louise Lissel (SD) Nej 
Håkan Karlsson (S) Ja 
Stefan Dangardt (L) Ja 
Monica Falk Mannerhagen (M) Nej 
Helena Selander (S) Ja 
Sune Hemmingsson (C) Ja 
Dean Ulvbacke (SD) Nej 
Andreas Bertilsson (S) Ja 
Marie Åkesson (M) Nej 
Berith Lindgren (S) Ja 
Magnus Gabrielson (MP) Ja 
Michael Arvidsson (C) Ja 
Liv Erichsen (KD) Ja 
Dan Isberg Lissel (SD Nej 
Jerry Kumlin (S) Ja 
Leo Thorsell (M) Nej 
Katarina Nyberg (V) Ja 
Anette Nilsson Almroth (S) Ja 
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Kf § 121 forts 

Mattias Almroth (S) Ja 
Daniel Ericgörs (KD) Ja 

Med 23 ja-röster mot 12 nej-röster har kommunfullmäktige beslutat återremittera 
förslag till avtal med Folkets Hus. En tredjedel av de närvarande ledamöterna har 
begärt återremiss enligt KL 5 kap. 50§. 

Ärendebeskrivning 
Kulturnämnden har 2024-10-03 beslutat föreslå kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige godkänna upprättat avtal mellan Säters kommun och föreningen 
Folkets Hus u p a. 

Föreningen Säters Folkets Hus ek för har sedan många år bedrivit 
föreningsverksamhet i byggnaden Folkets Hus. Tillgången till lokalerna har reglerats i 
ett hyresavtal som löper ut 2024-12-31. Verksamhetsstöd till föreningen har reglerats i 
separata driftsavtal. 

Dialog har förts mellan kommunen och föreningen i syfte att skapa ett nytt avtal där 
fokus är att öka och bredda Folkets Hus utbud som mötesplats. För bägge parter ska 
det vara ett ekonomiskt hållbart avtal. 

I avtalet uttrycks en ambition att tillsammans utveckla Folkets Hus i Säter till en 
allmänt känd och uppskattad mötesplats för kultur och nöjesupplevelser samt 
arrangemang som stödjer demokrati- och samhällsutveckling, bildning och kreativt 
skapande. 

Föreningen och kommunen ska i samverkan och tillsammans med andra aktörer 
främja ett levande förenings- och kulturliv i kommunen. Föreningen och Säters 
kommun arbetar bägge för ett öppet och inkluderande samhälle för alla oavsett, kön, 
ålder, etnicitet, sexuell läggning, religiös trosuppfattning och funktionsnedsättning. 

En utmaning i processen med att tillsammans arbeta fram ett avtal som lämnar 
utrymme åt bägge parter att utvecklas och förändras. Bägge parter ska kunna ställa om 
sina verksamheter utifrån olika behov, både interna och externa, som kan uppstå. 
Parterna har under processen ökat samarbetet genom att Kulturenheten nu har ett 
kontor i byggnaden. 

Kulturnämnden har också gett Kulturchef i uppdrag att undersöka möjligheterna att 
samverka med fler parter i kvarteret Bikupan. 
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Kf § 121 forts 

Avtalet innehåller några konkreta förändringar: 

- Kommunen tar ett större helhetsansvar för fastigheten. 
- Kommunen har större möjligheter att nyttja lokalerna utan att 

debiteras. Motprestationen i detta är att kommunen bistår med 
arbetsinsatser vid bokningar. 

- Samverkan på alla nivåer formaliseras för att både lösa vardagen 
men också möjliggöra större strategiska utvecklingsfrågor. 

Förutsättningar 
• Föreningen Folkets Hus får ett årligt aktivitetsstöd på 600 t Kr. 
• Föreningen tar ansvar för ekonomi, personal, arbetsmiljö, IT. 
• Ett ”evenemangsråd” bildas som strategiskt arbetar med utvecklingsfrågor. 

VAD ska vi göra? Styrelsen, kulturchef, kultursekreterare ingår. Syftet är att 
dels öka kulturutbudet i fastigheten, dels att identifiera investeringar som 
behöver göras utifrån verksamheternas behov. 

• Vecko- eller månadsmöten genomförs för mer operativ planering i syfte att 
öka förståelsen för varandras verksamheter och kunna hjälpas åt. 

Information 
Kulturchef Anette Kotilainen informerar om förslag till avtal mellan Säters kommun 
och föreningen Folkets Hus u p a med giltighet 2025-01-01 t o m 2027-12-31.  

Yttrande 
I ärendet yttrar sig Mats Nilsson (S), Caroline Willfox (M), Stefan Dangardt (L), 
Magnus Gabrielson (MP), Lena Stigsdotter (V) och Göran Söderqvist (M). 

Beslutsunderlag 
Avtalsförslag Säters kommun och Föreningen Folkets Hus  
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Kf § 122 Ändringsavtal till ”Tilläggsavtal mellan Region 
Dalarna och Dalarnas kommuner avseende 
kollektivtrafik 
KS2024/0369 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar godkänna: 

1. Ändringsavtal till ”Tilläggsavtal mellan Region Dalarna och Dalarnas kommuner 
avseende ansvar, samråd och ekonomiska effekter av skatteväxlingen av 
kollektivtrafiken i Dalarnas län” 

2. Beslutet gäller under förutsättning att alla Dalarnas kommuner fattar motsvarande 
beslut. 

Jäv 
Abbe Ronsten (S) anmäler jäv och deltar ej i behandling eller beslut i ärendet. 

__________ 

Ärendebeskrivning 
Region Dalarna och Dalarnas kommuner har genom ”Skatteväxlingsavtal” och 
”Tilläggsavtal” reglerat ansvar, finansiering och samrådsförfaranden gällande 
kollektivtrafik och skolskjutsar i länet.  

”Tilläggsavtalets” punkt 5.1.8, fastställer att skolkortskostnaden är 350 kr exklusive 
mervärdesskatt. Skolkortskostnaden har endast justerats en gång sedan 
”Skatteväxlingsavtalet” började gälla 2018, vilket bidragit till att regionen saknar 
kostnadstäckning för skolskjutsverksamheten. 

Region Dalarna och Dalarnas kommuner är överens om att det behövs en justering av 
skolkortskostnaden, samt att kostnaden årligen ska indexeras. Den nya 
skolkortskostnadsmodellen, enligt ”Ändringsavtalet”, ska bidra till kostnadsneutralitet 
samt förutsägbarhet för både regionen och kommunerna. 

Förslag ny överenskommelse gällande skolkort 

Ny överenskommelse avseende pris och index för skolkort: 

a) Skolkortskostnaden fastställs till 500 kr exkl moms (”Grundpriset”) från och 
med september 2024 till och med december 2025. 
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Kf § 122 forts 

b) Skolkortskostnaden ska från och med januari 2026 årsvis indexeras med det 
genomsnittliga Trafikindexet för respektive Trafikföretag (”Indextalet”) med 
basmånad januari 2024. 

Beräkning av nytt pris sker enligt följande: 

Nytt pris för år 2026 är Grundpriset multiplicerat med Indextalet för januari 2025 
delat med Indextalet för basmånad; nytt pris för 2027 är Grundpriset multiplicerat 
med Indextalet för januari 2026 delat med Indextalet för basmånad osv. 

c) Det nya priset för kommande år ska meddelas Kommunerna senast i april året 
innan. 

Yttrande 
I ärendet yttrar sig Mats Nilsson (S). 

Bilagor 
I ärendet redovisas följande dokument: 

1. Protokoll Kollektivtrafiknämnden daterat 2024-08-29, §59 Ändringsavtal till 
”Tilläggsavtal mellan Region Dalarna och Dalarnas kommuner kollektivtrafik” 

2. Beslutsmissiv - Ändringsavtal till ”Tilläggsavtal mellan Region Dalarna och 
Dalarnas kommuner angående kollektivtrafik” daterat 2024-08-26 

3. Ändring av p. 5.1.8 i ”Tilläggsavtal mellan Region Dalarna och Dalarnas 
kommuner avseende ansvar, samråd och ekonomiska effekter av skatteväxlingen 
av kollektivtrafiken i Dalarnas län” 

4. Skatteväxlingsavtal 
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Kf § 123 Information från Visit Dalarna AB 

Beslut 
Kommunfullmäktige tackar för informationen och lägger den till handlingarna. 

__________ 

Information 
Chatarina Eriksson och Christian Teledahl, Visit Dalarna informerar om Visit Dalarna 
AB:s verksamhet. 

Bakgrund 
Visit Dalarna är Dalarnas gemensamma bolag för destinationsutveckling och ägs av 
Dalarnas 15 kommuner genom Utveckling i Dalarna Holding AB. Visit Dalarna verkar 
för att Dalarnas besöksnäring ska ha de bästa förutsättningarna att utvecklas och de 
har en nära koppling till de närmare 400 företag som har valt att teckna partnerskap 
med bolaget. 
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Kf § 124 Hemsorterat för villor, systemval 
KS2024/0354 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar godkänna ett nytt insamlingssystem för plats- och 
pappersförpackningar med singelkärl samt att övriga fraktioner (glas och metall) 
avvaktas och utreds vidare. 

__________ 

Ärendebeskrivning 
Samhällsbyggnadsnämnden föreslå 2024-08-28, § 95 att godkänna ett nytt 
insamlingssystem för plast- och pappersförpackningar med singelkärl samt att övriga 
fraktioner (glas och metall) avvaktas och utreds vidare. 

Förslaget innebär att nuvarande mat- och restavfallskärl kompletteras med två 
singelkärl för plast- och pappersförpackningar. 

Bakgrund 
I juni 2022 beslutade regeringen om förändringar i förordningen om producentansvar 
för förpackningar. Förändringarna innefattar bland annat kommunalt 
insamlingsansvar för förpackningsavfall från hushåll samt anmälda samlokaliserade 
verksamheter.  

Från och med 1 januari 2027 ska insamlingen av (papper, plast, metall, färgat- och 
ofärgat glas) ske fastighetsnära. Syftet med förordningen är att uppnå EU:s mål om 
materialåtervinning, där Sverige i nuläget inte uppnår målen gällande papper- och 
plastförpackningar. 

Yttrande 
I ärendet yttrar sig Karin Frejd ( C) som yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsunderlag 
Beslut från samhällsbyggnadsnämnden 2024-08-28 med underlag Hemsorterat 2024-
08-02. 

Delges 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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Kf § 125 Revidering av samverkansavtal – gemensam 
överförmyndarnämnd 
KS2024/0325 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Godkänna förslag till nytt reviderat samverkansavtal om gemensam 
överförmyndarnämnd och gemensam organisation i Falun- Borlänge regionen. 

2. Beslutet gäller under förutsättning att samtliga kommunen i Falu- Borlänge 
regionen, Borlänge, Falun, Gagnef, Ludvika, Smedjebacken och Säter fattar 
likalydande beslut. 

__________ 

Ärendebeskrivning och bakgrund 
År 2018 beslutade Borlänge, Falun, Gagnef, Ludvika, Smedjebacken och Säters 
kommuner att övergå från en styrgrupp av överförmyndare till att bilda en gemensam 
överförmyndarnämnd med start mandatperioden 2019-2022.  

Inför inrättandet av den gemensamma nämnden antogs ett avtal av kommunerna för 
hur formerna för samverkan skulle se ut. Det avtalet har revisorerna i Borlänge 
kommun granskat och slagit ned på att det saknas en klausul avseende uppsägningstid. 
Revisorerna skriver att detta är framförallt av vikt för Borlänge kommun som är 
värdkommun.  

Därför föreslås i det reviderade förslaget att § 24 ska reglera uppsägningstid för 
kommun som väljer att lämna samverkan. I den gemensamma nämnden har 
diskussioner förts under våren 2024 om hur lång uppsägningstiden ska vara och 
kommit fram till att föreslå för samverkanskommunerna att fastställa det till 1 år, där 
utträde sker per den 31 december året efter uppsägning skett.  

Övriga revideringar i avtalet är under § 1, där invånarantal och procentandel 
uppdaterats enligt SCB:s invånarstatistik samt under § 5 där den nuvarande 
organisationen består av 12.4 tjänster från tidigare avtal som angav 11.4 tjänster.  

Det är en revidering som gjorts för att avtalet inte uppdaterats efter att den 
utökningen gjordes, den har således ingen ekonomisk konsekvens för 
medlemskommunerna. 
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Kf § 125 forts 

Konsekvensbeskrivning  
Beslut medför inga konsekvenser för kommunens ekonomi. 

Beslutsunderlag 
Förslag till nytt samverkansavtal om gemensam överförmyndarnämnd och gemensam 
organisation i Falun-Borlängeregionen  
Beslut kommunfullmäktige 2018-10-23 § 187  

Delges 
Borlänge kommun 
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Kf § 126 Redovisning av obesvarade medborgarförslag 
KS2024/0348 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar godkänna redovisningen samt att medborgarförslagen 
ligger kvar för beredning 

__________ 

Ärendebeskrivning: 
Enligt kommunfullmäktige arbetsordning, 31 §, ska kommunstyrelsen två gånger per 
år redovisa de medborgarförslag som inte har beretts färdigt. Redovisningen ska ske 
på fullmäktiges ordinarie sammanträde i april och oktober. 

Följande medborgarförslag har inte beretts färdigt 

Medborgarförslag - Trollskogens förskolas nuvarande 
verksamhet flyttas tillfälligt till Fågelsångens lokaler för att den 
nya förskolan ska kunna byggas i Siggebo. 
KS2023/0451 

Medborgarförslag om att Trollskogens förskolas nuvarande verksamhet flyttas 
tillfälligt till Fågelsångens lokaler för att den nya förskolan ska kunna byggas i Siggebo 
lämnades in till kommunfullmäktiges sammanträde 2023-11-30. Kommunfullmäktige 
beslutade hänskjuta förslaget till kommunstyrelsen för beslut. Kommunstyrelsens 
presidium beslutade 2023-12-11 uppdra till kommundirektören bereda 
medborgarförslaget. 

Medborgarförslag – att bryggan nedanför vårdcentralen läggs i 
KS2024/0123 

Medborgarförslag om att bryggan nedanför vårdcentralen läggs i, lämnades in till 
kommunfullmäktiges sammanträde 2024-04-25. Kommunfullmäktige beslutade 
hänskjuta förslaget till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. Nämnden bereder 
förslaget och beräknar att ta beslut inom kort. 
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Medborgarförslag om att ishallen är öppen för allmänheten 
under skollov 
KS2024/0142 

Medborgarförslag om att ishallen är öppen för allmänheten under skollov lämnades in 
till kommunfullmäktiges sammanträde 2024-04-25. Kommunfullmäktige beslutade 
hänskjuta förslaget till kommunstyrelsen för beslut. Fritidsenheten bereder förslaget. 
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Kf § 127 Rapport ej verkställda beslut kvartal 2 2024 
KS2024/0385 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar godkänna rapporten. 

__________ 

Ärendebeskrivning 
Socialnämnden har överlämnat rapport avseende ej verkställda beslut för kvartal 2 
2024 och översänder den till kommunfullmäktige och kommunrevisionen för 
kännedom. 

Socialförvaltningen har till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) lämnat en 
rapport över ej verkställda beslut för kvartal 2 2024. Förvaltningen har även 
rapporterat de beslut som verkställts och som tidigare har rapporterats som ej 
verkställda. 

Ej verkställda beslut 
Biståndsbeslut som inte verkställts inom 3 månader ska rapporteras till IVO. 

Det gäller beslut enligt 9 § lagen (1993:387) om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS) och enligt 4 kap. 1 § SoL. 

Verkställda beslut 
Socialnämnden ska även till IVO anmäla när nämnden har verkställt ett gynnande 
beslut som enligt 16 kap 6 f§ SoL har rapporterats som ej verkställt. 
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Kf § 128 Avsägelse från Roger Siljeholm (M) ledamot i 
kommunfullmäktige 
KS2024/0435 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar godkänna avsägelsen. 

__________ 

Bakgrund och ärendebeskrivning 
Roger Siljeholm (M) har avsagt sig uppdraget som ledamot i kommunfullmäktige  
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Kf § 129 Delgivningar 

Beslut 
Kommunstyrelsen har tagit del av delgivningarna. 

__________ 

Protokoll från sammanträde med kommunstyrelsen 2024-10-08 
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